

关于举办华东师范大学 2019 年度海外青年科学家国际论坛

地理科学分论坛的通知

Invitation for 2019 ECNU International Forum for Young Scientists (Scholars) & Sub-forum for Geographic Sciences

01 论坛简介

I Introduction

为促进海内外优秀青年学者的学术交流和深度合作，华东师范大学举办年度青年科学家（学者）国际论坛，地理科学学院将设立分论坛，通过专题报告、学术研讨与实地考察，增进海内外优秀青年学者对华东师范大学、对上海的了解。

To promote academic exchanges and in-depth cooperation between outstanding young scholars at home and abroad, ECNU has taken the initiative to host the annual international forum for young scientists (scholars). During this period, School of Geographic Sciences (SoGS) will host the sub-forum. Through invited speeches on specific topics, academic discussion, and on-the-spot investigation, the forum aims at enhancing the participants' understanding of ECNU and Shanghai.

至今，论坛已成功举办三期，来自多个国家和地区的 200 余位优秀青年学者参加交流，其中 30 余名优秀青年学者参加了地理科学分论坛。地理科学分论坛拟于 2019 年 4 月 28 日举办。在学术交流的基础上，为优秀青年学者的引进创造条件。

By now, the forum has been held third times, with more than 200 participants from different countries and regions. Geographic Sciences sub-forum has received more than 30 applicants and will be held on April 28, 2019. It not only provides an opportunity for academic exchanges, but also establishes a platform for recruiting high talent young scientists (scholars).

02 日程安排

II Forum Agenda

2019 年 4 月 26 日 April 26, 2019	报到：华东师范大学 Sign-up at ECNU
2019 年 4 月 27 日	主题论坛：特邀嘉宾报告

April 27, 2019	Main forum: Speeches by invited guests
2019 年 4 月 28 日	分论坛：地理科学专业领域交流、参观
April 28, 2019	Sub-forum: Geographic Sciences and site visit

03 报名条件（满足以下两条之一）

III Application requirements (Applicants should meet one of the following two requirements)

1. 年龄在 35 周岁以下（文科可为 40 岁以下），具有海内外知名高校、研究机构博士学位，有连续 3 年及以上的科研工作经历（成果特别突出的可突破工作年限要求），在所从事的学科前沿领域取得突出的学术成果。学科领域包括地理学和大气科学的所有二级学科与专业，包括但不限于：自然地理学、环境地理学、气候学、气象学、地图学与地理信息系统、遥感、测绘学、人文地理学、地理教育等。

1. Applicants should be aged below 35 (or 40 for humanities and social sciences), with a PhD degree from prestigious Chinese or foreign institutions of higher learning or research institutes, and an overseas research experience of 3 years in succession (those with exceptional research achievements are not restricted by the number of years working overseas), and have made outstanding academic achievements in the frontier area. Research field of applicants ranges from Geography to atmospheric sciences including all of their second-level disciplines. It includes (but is not limit to) Physical Geography, Environmental Geography, Human Geography, Climatology, Meteorology, Cartography and GIS, Remote sensing, Geomatics, Geographic education etc.

2. 在海内外知名高校、科研机构及企业研发机构有正式教学科研职位，在所从事学科前沿领域取得突破性成果，具有重要影响力。

2. Applicants hold official teaching or research positions in prestigious Chinese or foreign institutions of higher learning, research institutes, or in the R&D department of famous enterprises and have made breakthroughs in their frontier areas. They should also have important academic and social influence.

04 申请方式

IV Application

可在华东师范大学人才招聘平台的青年科学家论坛处进行注册申请

(<http://www.jobs.ecnu.edu.cn>), 或者直接联系地理科学学院 (geo@geo.ecnu.edu.cn 或 rczp@geo.ecnu.edu.cn)。

Sign up at the ECNU Public Platform for Talent Recruitment (<http://www.jobs.ecnu.edu.cn>), or contact with SoGS recruitment team with email (geo@geo.ecnu.edu.cn 或 rczp@geo.ecnu.edu.cn).

05 差旅及住宿

V Travel Reimbursement and Accommodation

学校为受邀的参会者提供往返机票（欧美地区最高报销 1.2 万元人民币/人，其他国家或地区最高报销 0.6 万元/人），国内受邀者往返旅费按国家相关财务规定实报实销，并统一安排论坛期间的免费食宿。

ECNU will reimburse round-trip air tickets for invited participants (up to RMB 12,000 yuan/person for participants from Europe and America and up to RMB 6,000 yuan for participants from other overseas countries or regions). Travel expenses for invited domestic participants will be reimbursed upon presentation of original receipts based on the relevant state financial policies. Accommodation during the forum is free and will be covered by ECNU.

06 关于华东师范大学和地理科学学院

VI About ECNU and SoGS

华东师范大学位于国际经济、金融、贸易、航运、科技创新中心和文化大都市中国上海，是国家“双一流”A类建设高校。追求“智慧的创获，品性的陶熔，民族和社会的发展”的大学理想，华东师范大学正朝着“拥有若干一流学科，多学科协调发展，引领中国教师教育发展的世界知名的高水平研究型大学”目标稳步迈进，力争 2020 年左右进入世界知名高水平研究型大学行列，在本世纪中叶建成世界一流大学。

East China Normal University is one of the national "Double First-rate" universities (Category A) located in Shanghai, a cultural metropolis and the center for international economy, finance, trade, shipping, and scientific and technological innovation. Inspired by its vision of Creativity, Character and Community, ECNU, while continuing to lead China's teacher education, is working hard towards the goal of becoming an internationally renowned high-level research university with a number of first-class disciplines and well-coordinated disciplinary development. It strives to become a world-class research university by 2020 and to build itself into a

first-rate university in the world by the mid-21st century.

学校拥有从幼儿园到高中的优质基础教育资源，现有 24 所附属中小学、2 所幼儿园和 2 所民办幼小初高一体化学校。

The university also has 24 affiliated primary and secondary schools, 2 kindergartens, and 2 privately-owned integrated schools offering education right from kindergarten to senior high school.

地理科学学院前身地理系成立于 1951 年，是新中国成立后组建的第一个高校地理系，由浙江大学地理系迁并组建而成。2014 年 3 月，地理科学学院在地理系基础上正式成立。学院是我国最早具有地理学一级学科博士点授予权的单位之一，是我国首批博士后流动站建站单位之一，也是我国最早 2 个具有自然地理学重点学科的单位之一。地理学是国家一级重点学科，上海市“重中之重”建设学科（自然地理学，2000 年），上海高校“一流学科”（2012 年），上海市“高峰高原”学科（2015 年），ESI 全球排名前 1% 学科（Geoscience，2016 年）。2017 年，地理学在教育部第四轮学科评估中成绩为 A，全国排名第三，进入“双一流”学科建设。

Department of Geography, the predecessor of the School of Geographic Sciences (SoGS) in East China Normal University, was found in 1951 and was the firstly-established Geography among the Chinese Universities since 1949. At the time, it was mainly composed of the former department of Geography of Zhejiang University. In March 2014, the foundation of School of Geographic Sciences was officially announced. Historically, SoGS is one of first members which have been qualified for awarding the Geography doctoral degree, the first group hosting the post-doctoral fellowship in Geography, and one of first two members of which the Physical Geography has been graded as the key discipline. Geography is well award-winning during its development and has been ranked as the National key discipline, the “Top priority discipline” of Shanghai (Physical Geography, 2000), the “First-class discipline” of Shanghai (2012), the “Summit and Plateau discipline” of Shanghai (2015), and become the top 1% ESI discipline (Geoscience, 2016). In 2017, Geography was evaluated as Category A and ranked third in the Fourth discipline evaluation of the Ministry of Education, and enters the subjects of national "Double First-rate" strategy.

华东师范大学网站：

<http://www.ecnu.edu.cn/>

地理科学学院网站：

<http://www.geo.ecnu.edu.cn/>

About ECNU:

<http://www.ecnu.edu.cn/>

About SoGS:

<http://www.geo.ecnu.edu.cn/>

07 联系方式

VII Contact information

华东师范大学地理科学院

School of Geographic Sciences (SoGS)

Tel: +86-21-54341218

联系人: 柳老师

Contact: Mr. Liu

Email: geo@geo.ecnu.edu.cn